
Informacja z działalności Burmistrza Prudnika za okres od  30 kwietnia  

do 28 maja 2015 roku. Z ważniejszych spraw należy wymienić: 

 

1. Z żalem i wielką zadumą przyjęliśmy wiadomość o śmierci Dyrektora 

Zakładu Energetyki Cieplnej Prudnik Pana Ryszarda Andrzeja Janisza.  

Ryszard Janisz od 15 grudnia 2006 roku był Dyrektorem Prudnickiego Zakładu 

Energetyki Cieplnej. Związany z tym zakładem od 1989 roku najpierw jako 

mistrz produkcji i kierownik działu produkcji. Wcześniej pracował  

w Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej i Zakładzie Samochodów Dostawczych. 

Z wykształcenia ciepłownik.  

Miał wizję rozwoju zakładu, którym kierował, był otwarty na innowacje - umiał 

słuchać innych ludzi. Był wymagający wobec podwładnych, ale przede 

wszystkim wobec  samego siebie. 

W zmarłym straciliśmy przede wszystkim wspaniałego człowieka 

i współpracownika. Cześć Jego Pamięci. 

2. Uchwałą Rady Nadzorczej Spółki Zakład Energetyki Cieplnej Prudnik,  

na stanowisko Dyrektora Zarządu Spółki powołany został Pan Stanisław Polasz 

– długoletni pracownik Spółki. Kandydatura ta daje gwarancję dalszego 

bezproblemowego funkcjonowania   i kontynuacji rozwoju Spółki. 

3. W dniu 12 maja spotkałem się z Pełnomocnikiem i Projektantem OZE 

Prężynka. Spotkanie odbyło się na wniosek pełnomocników spółki, którzy 

przedstawili zagadnienia związane z lokalizacją inwestycji, jej projektem 

technicznym i  technologią produkcji energii. 

Projektant obiektu przedstawił swoje doświadczenie w branży, a przedstawiciel 

firmy poinformował, że w przeszłości realizowali już podobne przedsięwzięcia. 

Ich zdaniem instalacja jest bezpieczna i spełnia wymagane prawem standardy. 

Biogazownia ma być  biogazownią rolniczą, substraty do produkcji biogazu są 

ich zdaniem bezpieczne, nie ma żadnego zagrożenia dla miasta Prudnika pod 



względem odorów. Oprócz dowożonych substratów na terenie obiektu będą 

składowane kiszonki kukurydzy w postaci przykrytych pryzm.    

Treść całej rozmowy została zarejestrowana na nośniku dźwiękowym i jest 

dostępna do odsłuchania dla Państwa Radnych. 

Po wysłuchaniu pełnomocników OZE Prężynka przedstawiłem stanowisko 

gminy. O tym stanowisku informowałem Państwa w zeszłym miesiącu. 

Dbając o interes lokalny w tym naszych mieszkańców zaskarżyłem tą decyzję. 

Oświadczam, że Gmina Prudnik chce brać czynny udział w postępowaniu i mieć 

prawo przedstawienia swego stanowiska  w sprawie. W tym zdaniu utwierdza 

mnie protest przeszło 100 mieszkańców Osiedla Karola Miarki, który  

w postępowaniu nie został uwzględniony, a którego ja nie mogę zlekceważyć.  

 

4. Zgodnie z § 2 uchwały Nr VIII/122/2011 Rady Miejskiej  w Prudniku z dnia 

31 maja 2011 r. w sprawie zasad sprzedaży lokali użytkowych  

i jednolokalowych budynków użytkowych ich najemcom i dzierżawcom 

informuję, że została ustalona cena sprzedaży nieruchomości oznaczonej na 

mapie nr 2 – obręb Prudnik jako działka nr 2604/41 o pow. 0,0031 ha, 

zabudowanej jednolokalowym budynkiem użytkowym - garażem o powierzchni 

użytkowej 15,33 m2, położonym w Prudniku przy ul. Legnickiej - na kwotę 

12.035,00 zł. Sprzedaż nieruchomości nastąpi na rzecz najemcy garażu. Wartość 

nakładów poniesionych na wybudowanie garażu przez najemcę została ustalona 

- na kwotę 7.572,00 zł. Kwota ta zostanie zaliczona na poczet ceny sprzedaży 

nieruchomości.  

 

5. Informuję, że przygotowane przez Urząd założenia do projektu  

pn. ograniczenie antropopresji na różnorodność biologiczną, dziedzictwo 

kulturowe i historyczne - zrównoważony rozwój obszaru Gór Opawskich  

i Bramy Morawskiej został przedstawiony  w dniu 19 maja do zaopiniowania  

członkom Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Budownictwa 



Rady Miejskiej. Na realizację projektu gmina Prudnik winna otrzymać kwotę 

około 1 300 000 Euro. 

Zakres projektu obejmuje następujące obiekty: 

Park Miejski w Prudniku, planuje się wykonanie: 

- oświetlenie ciągów pieszych w parku – alejki około 24 kpl. lamp (instalacja + 

lampy. Typ lamp dające większe oświetlenie - przeźroczyste. Wymiana kloszy 

na przeźroczyste – dające większe światło. 

- alejki w parku; alejki wydeptane- wyznaczone  przez użytkowników utwardzić 

kamieniem lub płytami ażurowymi montowane punktowo 

–  nawierzchnia przepuszczająca wodę, obrzeża trawnikowe. 

-  kontynuację istniejącej ścieżki rowerowej od ul Staszica do ul. Dąbrowskiego, 

- teren przy Pawilonie Muzycznym – Plac Samuela Frankla wymiana 

nawierzchni w granicie (płyty płomieniowane) wraz z podbudową. 

- drzewa, roślinność; częściowa wycinka drzew - samosiewy, przycinka drzew-

gałęzi - pielęgnacja, częściowe nasadzenia - krzewy, niska roślinność (np. przy 

kortach tenisowych, źródełku, fontannie z wyłączeniem polany słonecznej), 

- wykonanie dojść dla osób z wózkami, osób niepełnosprawnych; 

 do placu zabaw:  

- od strony alejki głównej (od ul. Mickiewicza),  

-  od strony ul. Staszica przy istniejących schodach, 

do  siłowni zewnętrznej  od strony kortów (pochylnia). 

Elementy małej architektury: 

-  plac zabaw:  zadaszenie  np.  2-3 grzybki dające  cień,  

- kamień pamiątkowy z tabliczką „2011 najlepsza przestrzeń publiczna 

Województwa Opolskiego”, 

- siłownia zewnętrzna: doposażenie urządzeń siłowych siłowni zewnętrznej oraz 

elementów siłowni z uwzględnieniem urządzeń siłowych dla osób 

niepełnosprawnych (w nawiązaniu do zamontowanych urządzeń siłowych),  

plus urządzenia siłowni zewnętrznej  przy alejkach, 



Ławki: 

- istniejące ławki – zagospodarowanie przy – pod ławkami, doposażenie ławek 

przy altance,  

doposażenie ławek dwupoziomowych, wypoczynkowych na ternie parku,  

- kosze na śmieci – uzupełnienie brakujących + kosze na odchody zwierzęce, 

- tabliczki informacyjne – drzewa elitarne, miejsca pamiątkowe, oznakowanie 

(np. kierunek plac zabaw,  altanka, kort itp.), organizacja ruchu,  

- tablice regulaminowe  – wymiana starych tablic (z dostosowaniem do stylu jak 

przy placu zabaw), 

 - gra w „Bule”  np. na ternie ogrodzonym (plac zabaw) + na terenie parku . 

  - istniejąca altanka (ściany murowane w połączeniu z murem pruskim, więźba 

wykonana z drewna pokryta blachą): Odbudowa altanki z przystosowaniem do 

nowej funkcji ,  

- korty tenisowe –całość wraz z remontem budynku, wymianą ogrodzenia, 

oświetlenia - 6 słupów, 8 lamp     

Park „Małpi Gaj” 

- oświetlenie  ciągów pieszych  w parku –  około 8 kpl. lamp (instalacja + 

lampy,), 

- ścieżki wewnętrzne + miejsca postojowe (od strony ul Poniatowskiego),  

od ul. Dąbrowskiego - od schodów nr 1 poprowadzić ścieżkę pieszo- 

rowerową przez gaj. Nawierzchnia z kostki betonowej bezfazowej (np.kostka 

płukana).   

- remont schodów  2 kpl.  z przystosowaniem do obowiązujących warunków 

technicznych, + barierka  - istniejąca  pochylnia  przy schodach od strony 

ogrodów działkowych, 

- tablice regulaminowe, 

- ławki + kosze na odpady i odpady zwierzęce, 

- remont krzyża, 



- odtworzenie źródełka – 1 kpl. (podłączenie pompy umożliwiającej z jego 

korzystania), 

- zieleń  -  wycinka  – pielęgnacja , częściowe nasadzenia niskiej roślinności,   

- ziłownia zewnętrzna – około 5-6 urządzeń do ćwiczeń siłowych.  

Trasa pieszo - rowerowa  ul. Poniatowskiego do Sanktuarium  Św. Józefa, 

trasa pieszo- rowerowa -  kontynuacja od  ul.  Aleji  Lipowej – park  „Małpi 

Gaj” : 

 – ul. Poniatowskiego – wzdłuż   istniejących ogrodów działkowych, pól do 

rozwidlenia.  

W Lipach (teren zabudowany) w miejscach przewężenia drogi proponuje się 

wydzielić ścieżkę pieszo-rowerową 

Kozia Góra - Zagospodarowanie (Klasztorna Góra) 

Zagospodarowanie terenu na rozwidleniu dróg – wg „Koncepcji 

zagospodarowania placu upamiętniającego ofiary zbrodni Katyńskiej  

i katastrofy Smoleńskiej. Nawierzchnia ścieżek z kostki betonowej bezfazowej  

płukanej.  Od zagospodarowania na rozwidleniu – wydzielenie ścieżki pieszo-

rowerowej do wieży widokowej. Uwzględnić należy parkingi przy wieży 

widokowej.  

Należy uporządkować ścieżki na Koziej Górze z uwzględnieniem miejsca na 

imprezy masowe  – teren piknikowy. Ścieżki o nawierzchni żwirowej 

wielowarstwowej. Tabliczki informacyjne (np. historia, kierunki, roślinność). 

Zagospodarowanie przy Sanktuarium, w dokumentacji należy uwzględnić: 

- teren piknikowy – miejsce na imprezy masowe na około 2 000 osób  

(np. pikniki rodzinne, obchody prymasowskie, uroczystości odpustowe, zlot 

miłośników motocykli z koncertem rokowym, „Przystanek Prudnik”, 

„Ogólnopolski Bieg Prymasowski”,  imprezy szkolne, itp).   

Na części terenu znajduje się  miejsce zadaszone, wiata drewniana, stoły, 

wydzielone miejsce na ognisko. 

- toalety  „wandaloodporne”  + zbiorniki mobilne z możliwością podłączenia. 



- parkingi na samochody osobowe,  

- parking na autokary. 

Parkingi należy ulokować wzdłuż drogi dojazdowej do Sanktuarium (np. 

odcinek drogi gdzie są zamontowane opony samochodowe, przedłużenie 

obecnego miejsca postojowego). 

Grota Lurdzka – przy ołtarzu uwzględnić ławki w formie amfiteatru  

z dojściem dla osób niepełnosprawnych.  

Wykonawca – projektant dokumentacji winien przedstawić koncepcję do 

zaakceptowania Zleceniodawcy.  

Szanowni Państwo, uważam, że projekt ten jest oczekiwanym przez nasze 

społeczeństwo elementem infrastruktury rekreacyjno – turystycznej naszego 

miasta. Jest to też efekt starań Radnych Rady Miejskiej, w tym w szczególności  

Pani Zofii Zeprzałka - Krzemień, która konsekwentnie od momentu objęcia 

mandatu Radnej  walczy o godny sposób uczczenia tego miejsca i wydarzeń 

historycznych z nim związanych. Nie ukrywam, że determinacja i starania Pani 

Radnej są dla nas inspiracją w podejmowaniu kolejnych kroków                           

w zagospodarowaniu tego terenu. 

6. Zgodnie z ustawą prawo zamówień publicznych rozstrzygnięto następujące 

procedury przetargowe:  

- rozstrzygnięto przetarg na  odbieranie i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych z terenu Gminy. Podpisanie umowy z ZUK Prudnik Sp. z o.o. 

odbędzie się w czerwcu 2015 r. Kwota umowy  907 200,00 zł.  

- podpisano umowę z zakresu pomocy społecznej na rok 2015 z Caritas Diecezji 

Opolskiej z siedzibą  w Opolu na zadanie: opieka pielęgniarska nad osobami 

chorymi, starszymi, niepełnosprawnymi w miejscu ich przebywania. Kwota 

dotacji 25 000,00 zł. 

7. W dniu 19 maja w Urzędzie Miejskim w ramach drugiego etapu konsultacji 

społecznych dla Strategii przygotowywanych na potrzeby Obszaru 



Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 odbyły się spotkania z mieszkańcami 

i liderami opinii.   

W trakcie otwartych spotkań zaprezentowane zostały wyniki dotychczas 

przeprowadzonych badań oraz główne wnioski płynące ze sporządzonych 

trzech diagnoz odnoszących się do trzech Strategii: Rozwoju, Rynku Pracy 

oraz Rozwoju Społecznego. Uczestnicy spotkań podjęli próbę wypracowania 

propozycji działań, projektów oraz przedsięwzięć sprzyjających rozwojowi 

całego Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwa Nyskiego 2020. 

8. 8-9 maja na Warmii i Mazurach w mieście Gołdap odbyła się szósta edycja 

Festiwalu Cittaslow. Festiwal Cittaslow jest doskonałą okazją do 

zaprezentowania rosnącego z roku na rok potencjału Polskiej Krajowej Sieci 

Miast Cittaslow, która zrzesza piętnaście miejscowości z terenu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego: Barczewo, Bartoszyce, Biskupiec, Bisztynek, Dobre 

Miasto, Gołdap, Górowo Iławeckie, Lidzbark Warmiński, Lubawę, Nidzicę, 

Nowe Miasto Lubawskie, Olsztynek, Pasym, Reszel i Ryn oraz cztery spoza 

województwa warmińsko-mazurskiego: Murowaną Goślinę z Wielkopolski, 

Kalety z województwa śląskiego, Rejowiec Fabryczny z lubelskiego, Nowy 

Dwór Gdański z pomorskiego. Podczas Festiwalu zaprezentowały się też 

zaawansowane w procedurze certyfikacji miasta pretendujące: Lidzbark i Orneta 

z Warmii  i Mazur oraz Prudnik. Prudnicka delegacja w skład, której weszli 

pracownicy Agencji Promocji i Rozwoju Gminy Prudnik, przedstawiciele 

organizacji pozarządowych oraz przedstawiciele lokalnych twórców promowała 

miasto. Prudnicka prezentacja na stoisku cieszyła się dużym zainteresowaniem. 

W Festiwalu uczestniczyło wielu mieszkańców oraz gości z zaprzyjaźnionych 

miast należących do sieci Cittaslow. Kilkutysięczna publiczność mogła 

zakosztować regionalnych specjałów, napić się leczniczej wody oraz obejrzeć 

występy zespołów muzycznych z miasteczek Cittaslow. Podczas festiwalu 

zorganizowano między innymi konkurs na najpiękniejszego ślimaka, który — 

jak wiadomo -  jest symbolem miast należących do sieci Cittaslow. Jury 



rozstrzygnęło również konkurs na najoryginalniejsze stoisko. Przygotowywały 

je miasta członkowskie Cittaslow. Oceniane były: ogólny wygląd stoiska, zakres 

materiałów promocyjnych, oznakowanie i wystrój stoiska oraz jego zgodność  

z ideami ruchu Cittaslow. Zwycięskie okazało się stoisko z Dobrego Miasta. 

Ważną częścią Festiwalu była konferencja dotycząca rozwoju idei Cittaslow  

pt. „Cittaslow szansą przyszłych pokoleń“. Do udziału w niej zaproszeni zostali 

przedstawiciele władz  i Komitetu Naukowego Międzynarodowego 

Stowarzyszenia Cittaslow. Obecni byli przedstawiciele ścisłego zarządu 

stowarzyszenia. Organizatorem Festiwalu był samorząd województwa 

warmińsko-mazurskiego, członek wspierający Międzynarodowego 

Stowarzyszenia Cittaslow.  

 

9. Na moje zaproszenie w naszym Urzędzie spotkałem się z członkiem Zarządu 

Województwa Opolskiego  Panem Tomaszem Kostusiem. 

Tematem spotkania była kwestia przebudowy drogi 414 i przewidywanego 

harmonogramu tej inwestycji. Według założeń Zarządu Województwa zadanie 

będzie realizowane etapowo i tak w latach 2016-2017 na odcinku 2,5 km 

zrealizowana zostanie obwodnica Alei Lipowej z szacunkową kwota 20 mln zł. 

Czy będzie to obwodnica, czy ostatecznie dojdzie do wycinki lip okaże się  

w najbliższym czasie. Na rok 2017 planowana jest przebudowa drogi na odcinku 

Lubrza Prudnik odcinek 1,8 km za kwotę około 7,2 mln zł. W planie na rok 

2020 znajduje się przebudowa odcinka drogowego Biała Doboszowice, odcinek 

1,5 km za kwotę około 5,5 mln zł.  

10. Ruszyła kampania informacyjna na temat budżetu obywatelskiego na rok 

2016. 

Propozycję zadań  do realizacji w ramach budżetu obywatelskiego może zgłosić 

grupa co najmniej 25 mieszkańców Gminy Prudnik. 



Formularz zgłoszenia zadań do realizacji w ramach budżetu udostępniany jest  

na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Prudniku oraz  w formie 

papierowej w Biurze Obsługi Interesanta Urzędu Miejskiego. 

 Zadania do realizacji w ramach budżetu obywatelskiego mogą dotyczyć: 

1) wszystkich spraw należących do zadań własnych gminy określonych  

przepisami prawa, 

2) nieruchomości stanowiących własność Gminy Prudnik 

3)  roku budżetowego, na który przeprowadza się konsultacje tj. roku 2016. 

Termin  zgłaszania zadań ustalono  od  11 czerwca  do 17 lipca 2015r. 

W najbliższych dniach na terenie gminy rozplakatowane zostaną informacje  

o budżecie obywatelskim, a do skrzynek pocztowych naszych mieszkańców trafi 

5000 ulotek. Stosowne informacje znajdują się również na stronie internetowej 

Urzędu Miejskiego www.prudnik.pl. 

11. Informuję, że w wyborach Prezydenta RP w ponownym głosowaniu w dniu 

10 maja 2015 roku na terenie Gminy Prudnik największą ilość głosów – 6193  

co stanowi 55,53% ważnie oddanych głosów uzyskał  Pan Andrzej Duda. Pan 

Bronisław Komorowski uzyskał 4960 głosów co stanowi 55,53% ważnie 

oddanych głosów. 

Frekwencja w naszej gminie wyniosła 50,11%, przy średniej powiatowej 

46,44% i krajowej w wysokości 55,34%. 

Myślę, że będę wyrazicielem woli całego społeczeństwa naszej gminy życząc 

Panu Andrzejowi Dudzie - Prezydentowi Elektowi - wszystkiego najlepszego  

w pracy na rzecz naszej Ojczyzny i jej Obywateli.  

 


